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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 2. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 17. marca 2015 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom bola starostom zaslaná elektronickou 

formou. Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu 

rokovania. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Požiadal, aby v bode Rôzne sa venovali téme 

„Nelegálne osady v Košiciach“. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že prítomní členovia Rady starostov súhlasili, aby 

program mohol byť doplnený. 

 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Mgr. Ing. Adriana Balogová a Ing. Jozef Karabin 

- - - 

 

Bod č. 1 

Požiarnobezpečnostná situácia v meste Košice 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS hostí, a to plk. Ing. Jozefa Bodnára, 

riaditeľa Okresného riaditeľstva Hasičského a záchranného zboru v Košiciach (OR 

HaZZ); kpt. Mgr. Tibora Kolesára z Krajského dopravného inšpektorátu (KDI); Ing. 

Jána Palčika, náčelníka Mestskej polície Košice (MP), povereného zastupovaním a Ing. 

Petra Ferjenčíka, vedúceho referátu CO, BOZP a PO na Magistráte mesta Košice.  

 Uviedol, že pred dvoma týždňami sa starostovia zúčastnili stretnutia na OR Hasičského 

a záchranného zboru v Košiciach na úrovni p. riaditeľa Bodnára, kde hovorili 

o prejazdnosti vozidiel požiarnej technicky, zdravotníckych vozidiel, atď. po 

komunikáciách v jednotlivých mestských častiach (MČ). Bolo tam skonštatované, že na 

niektorých sídliskách a v každej veľkej MČ v meste Košice, je situácia zlá a do budúcna 

je potrebné sa baviť o tom, ako túto situáciu riešiť.  

 Požiadal p. riaditeľa Bodnára z Hasičského a záchranného zboru, aby sa k tejto situácii 

vyjadril. 

 

p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Z jeho, resp. z pohľadu hasičov sú problémy, pálčivé problémy, 

ktoré ich najviac trápia, a to je prejazdnosť, resp. neprejazdnosť komunikácii. Často sa 

im stáva, že počas zásahu, či už k požiaru alebo k technickému problému, sa nedokážu 
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so svojou technikou dostať. Stáva sa to hlavne na nových sídliskách, kde je hustota áut 

veľmi vysoká a autá sú zaparkované nevhodne. Okrem neprejazdnosti komunikácií 

chýbajú aj nástupné plochy. Uviedol, že zákon o ochrane pred požiarmi hovorí, že za 

pre prejazdnosť komunikácií pre hasičskú techniku zodpovedá obec a prejazdnosť musí 

byť zabezpečená minimálne v šírke 3 metrov. Nástupné plochy musia mať šírku 

minimálne 4 metre. V rámci svojej línii, t.j. po línii hasičov sa to snažia riešiť aktivitami 

propagačnými a pod., ale čo sa týka povinnosti, tak povinnosť je na obci, t. j. na 

jednotlivých starostov MČ a mesta Košice, aby zákonom stanovenú podmienku splnili. 

Objektívna príčina celého problému už bola povedaná aj na poslednom stretnutí, že áut 

je veľa a nemajú kde parkovať. Skonštatoval však, že ak raz niekto bude potrebovať 

pomoc a ak raz pôjde niekomu o život, nebude jeho blízkych a ani nikoho zaujímať 

argument, že nie je kde parkovať. Myslí si, že v danej situácii nie je potrebné riešiť 

parkovanie stoviek, tisícoch áut, ktoré parkujú zle, ale vždy tu ide o určitých 

jednotlivcov. Je to zo skúsenosti hasičov, že kvôli jednému, resp. dvom, trom autám, nie 

je možný prejazd ich techniky a preto bola by vhodná aj spolupráca s Mestskou 

políciou, aby takýchto vodičov riešila. 

 Ďalším problémom, ktorý aj na predchádzajúcich fórach riešili, bolo označovanie 

objektov a budov. Ide o situácie, kedy sa zatepľujú, resp. rekonštruujú bloky a nie sú 

viditeľné ich popisné čísla, taktiež aj s názvom ulice. Chýba to už aj po ukončení prác, 

kedy sa popisné čísla nevrátia späť ku jednotlivých vchodom. To sú situácie, ktoré im 

taktiež sťažujú záchranárske práce.  

 Ďalším závažným problémom, ktorý aj na predchádzajúcich stretnutiach riešili je 

zatarasovanie únikových ciest v obytných budovách, blokoch. Stáva sa nie veľmi 

dobrou tradíciou, že ľudia si v obytných blokoch na schodiskách stavajú mreže 

z dôvodu svojej bezpečnosti. Takým počínaním ale obmedzujú prácu hasičov. Je si 

vedomý, že táto problematika nie je úplne vecou starostov, ale ich úrady, t.j. stavebné 

úrady majú čo do toho povedať. 

 Ďalším problémom, ktorému možno nebudú celkom všetci chápať, ale hasičom 

spôsobujú problémy, a to sú stromy na sídliskách vysadené nadivoko. Ostatné stromy, 

ktoré má v správe Správa mestskej zelene, tam problém nie je, lebo sa o nich náležite 

starajú, ale problémom sú tie stromy, ktoré pred viac ako dvadsiatimi rokmi boli 

vysadené ako malé kríčky, tak dnes sú z nich stromy vysoké 20 metrov a bránia zásahu, 

ak je potrebná výšková technika. Takéto stromy nepatria nikomu a myslí si, že ju tu 

priestor na to, aby to starostovia v jednotlivých MČ mohli aj tento problém nejakým 

spôsobom vyriešiť. Je si vedomý toho, že sa stretnú zo strany občanov a ochranárov 

s nie veľmi dobrými ohlasmi, ale je potrebné zvážiť, čo je prioritné, či bezpečnosť ľudí 

alebo strom.  

 Skonštatoval, že v kocke zhrnul problematiku, ktorá ich trápi, a ktorú na 

predchádzajúcich dvoch stretnutiach načrtol a podľa neho, to už nie je len problém 

parkovania, ale je to už bezpečnostný problém. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Najväčším problémom je to, že na niektorých sídliskách sa úplne 

toleruje parkovanie mimo vyhradených parkovacích miest, z dôvodu, že je ich 

nedostatok. Je pravdou, že sú občania, ktorí rešpektujú a vedia, že musia zachovať 

prejazdnosť pruhov, ale sú aj takí, aj vzhľadom k benevolentnejšiemu prístupu, ktorí 

nemajú žiadny záujem, rešpekt a sú doslova drzí a tak aj zaparkujú. A tu vidí priestor, 

aby sa o tom bavili.  

 Problém, ktorí vzniká pri zatepľovaní blokov a pri ich rekonštrukciách, že budovy sú 

v tom čase neoznačené, by bolo vhodné riešiť so Stavebným úradom, aby v rámci 
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schválenia rekonštrukcie, t.j. stavebného konania, aby jedna z podmienok pri 

zatepľovaní a rekonštrukcii obytných domoch, boli označené popisnými číslami.  

 Stromy na sídliskách. Z pohľadu bezpečnosti ide o vážny problém, pri ktorom narážajú 

na ochranárov prírody, pretože stromy môžu odstrániť, ak majú pri určitej veľkosti 

výrubové povolenia. Skonštatoval, že do budúcna by sa mohli aj oprieť o stanovisko 

hasičov, v ktorom by bolo uvedené, že ide o porasty ohrozujúce bezpečnosť.  

 So Stavebným úradom by mohli riešiť, resp. odkomunikovať už aj spomínané 

dodatočné zásahy únikových ciest, t. j. mreže a iné ochranné zariadenia, ktoré si 

obyvatelia montujú na ochranu hlavne na prízemiach obytných domoch a súhlasí, že je 

jednoduchšie sa pri vzniku požiaru dostať do objektu rozbitím skla, ako prekonať 

odstránenie prekážky typu mreža.  

 Nebolo to tu zo strany p. riaditeľa Bodnára spomenuté vypaľovanie porastov, ktoré 

zákon zakazuje. Skôr ide o problém okrajových, malých MČ a starostovia týchto obcí, 

by si mali na to dať pozor, lebo z takého konania vznikajú veľmi nepríjemné požiare.  

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Uviedol, že mu chýba istý návrh, ktorý by 

predstavoval riešenie celej problémovej situácie, lebo skonštatovanie stavuje je jedna 

vec a druhá vec je návrh na riešenie z pohľadu odborníka. 

 

p. Kolesár, zástupca KDI: Asi každý čaká, že s konkrétnym riešením príde policajný 

a hasičský zbor. Je ale faktom, že denne sa prehlasuje a prihlasuje 150 až 200 áut. Jedna 

rodina vlastní 3 aj 4 autá. Ak sa má na situáciu pozrieť ako občan, či auto zaparkujem 

na trávnik alebo nechám vozovku prejazdnú, to je na samostatnom zvážení toho občana, 

on nemôže ručiť za každého občana ako rozmýšľa. Predpokladá, že sa od policajného 

zboru očakáva, že budú k danej situácii pristupovať represívne. Ďalším problémom je 

to, že každé druhé auto je firemné, a aj keby hasičský zbor vyžiadal občanov, aby si 

svoje motorové vozidlo odtiahli, pri firemných vozidlách to nie je možné, lebo ani cez 

lustrovací systém nie je možné zistiť, kto s vozidlom prišiel. Preto na otázku, že s akým 

riešením prídu, resp. aké riešenie navrhujú, môže povedať, že postupujú v rámci zákona 

a robia to, čo v rámci zákona môžu robiť. Môže ako nekompetentný, pretože nie je ani 

Stavebným úradom a ani napr. správca komunikácie, navrhnúť, vytvoriť alebo nájsť 

odstavné parkovacie plochy alebo domy. Návrh z ich strany môže byť iba v rámci 

vykonávania represie. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Z jeho pohľadu, každá správa by mala mať časť 

„A“ a časť „B“ a z pohľadu odborníkov a ľudí, ktorí majú priamy kontakt s problémom, 

tak jeden návrh na riešenie z tých štyroch hlavných problémov, by odznieť mohol. Je to 

jeho postoj ku každým správam, pretože iba konštatovať niečo bez toho, aby sa 

konkrétne navrhol postup, že toto zlepší danú situáciu, tak s tým sa nevie stotožniť. 

 Jeho úrad mu vypracoval a zmapoval všetky kritické miesta v jeho MČ, ktoré sú 

problémové v rámci prejazdnosti a predstavuje to číslo 50 až 60 percent parkovísk. 

Uvažujú, že peniaze, ktoré sú momentálne určené na vodorovné dopravné značenie, t. z. 

pre vyznačenie parkovacích miest by v prípade možnosti použili na žltú farbu a práve 

pri kritických miestach úseku by požadovanú šírku nakreslili priamo. Opýtal sa, či môžu 

tak uvažovať, či je to v súlade s pravidlami hry, zákonmi, atď. Ostatné je potrebné riešiť 

s vlastníkmi bytových domov, s ktorými je potrebné veľmi vážne o označovaní hovoriť. 

Uvažoval, že tak, ako aj on mal zmapovanú situáciu vo svojej MČ v rámci prejazdnosti 

a kritickosti komunikácii, by mohli mať aj hasiči v rámci celého mesta. Bol by rád, keby 

sa kolegovia vyjadrili k žltým čiaram.  
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p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Uviedol, že v jeho MČ už 

niekoľko rokov realizujú vodorovné dopravné značenia žltých farieb s tým, že ak vedia 

o nejakom problematickom mieste, nemusí to byť len o neprejazdnosti komunikácie, 

môže to byť aj napr. neprehľadná križovatka, tak tento úsek konzultujú s Mestskou 

políciou, s referátom dopravy. Ak dostanú ich súhlasy, buď požiadajú mesto 

o vyznačenie dopravnými čiarami alebo to zrealizujú oni so súhlasom mesta so svojimi 

aktivačnými pracovníkmi. V jeho MČ je niekoľko takých lokalít a určitým spôsob to 

pomáha aj pri prejazdnosti komunikácii. Taktiež niektoré ulice, resp. niektoré chodníky 

pri blokoch, ktoré sú aj pre záchranný systém riešia tak, že po dĺžke štyroch až piatich 

metrov vyznačia žlté čiary, samozrejme po odsúhlasení s MP, referátom dopravy, aby 

tie nástupné plochy tam boli v prípade nejakého možného zásahu záchranných zložiek.  

 Dodal, že na svojom miestnom zastupiteľstve vyzve svojich poslancov, aby minimálne 

na ulici svojho trvalého bydliska a priľahlých uliciach v rámci svojho volebného 

obvodu, vytipovali kritické, resp. problémové miesta. Následne to na pracovnom 

stretnutí s p. Cichanským z magistrátu a s MP odkonzultujú, a pokiaľ to bude možné 

vyznačiť, tak tam to vodorovné dopravné značenie umiestnia kvôli bezpečnosti občanov 

a nebude možné na tých úsekoch parkovať. 

 

p. Kolesár, zástupca KDI: Opýtal sa, či aj reálne pomáhajú tie žlté vodorovné čiary v jeho 

MČ, lebo z ich dispečingu sú ohlasy, že to veľmi občania nechcú rešpektovať. Opýtal 

sa, ako je to v zimnom období. 

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Uviedol, že pomáhajú, ale v zime 

je to horšie. Spolupracujú s Mestskou políciou.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že aj v jeho MČ Západ majú úseky, napr. na Terase, kde 

už boli a aj teraz sa značia žlté vodorovné čiary, ktoré im pomáhajú minimálne v tom, 

že ak to značenie tam je, tak vodič ho už musí rešpektovať, má vedieť, že s vozidlom  

tam nemôže parkovať a aj zásah mestskej polície je už reálnejší. Samozrejme v zime, 

keď nasneží, tak čiary nie je vidieť. 

 

p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Aké riešenie situácie by mal navrhnúť, tak uviedol, že 

samotným riešením by bolo dodržiavať zákon. K tomu nie je potrebné viac nič dodať, 

lebo zákon hovorí, že komunikácia musí byť prejazdná a musí mať šírku 3 metre. Kto 

ho nedodržuje, tak ho porušuje a nie je možné sa na to pozerať z rôznych hľadísk. Pri 

porušení zákona musí za tým nasledovať represia.  

 Druhá vec je, že súhlasí aj s názorom, že je potrebné prísť s určitými riešeniami  

a s návrhmi.  Oni ich majú a konkrétne napr. aj na ulicu Hemerková, ktorá je na Sídl. 

KVP, kde dosť často horia autá a nevedia sa k ním dostať. Návrh z ich strany je aj taký, 

že ak cesty sú niekde zatarasené, tak ak v blízkosti je široký chodník a je prázdny, musia 

však na ňom vytvoriť koridor, aby sa hasiči mohli pohybovať po chodníku. Je to jedná 

z možností. Z ich strany nie je možné, aby mali zmapované všetky cesty, skôr o nich 

viac vedia starostovia jednotlivých MČ. Ak starostovia ich z veľkých MČ oslovia, sú 

ochotní sa na danom kritickom mieste spoločne stretnúť a navrhnúť riešenie. Nebránia 

sa tomu, t.j. spolupráce, pomoci, ale to čo je v zákone, t.j. šírka 3 metre sa dodržať musí 

a povinnosťou obce je, aby to zabezpečila a mesto by to malo aj začať, iniciovať zmeny. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS vedenie mesta, a to námestníkov primátora 

p. Renátu Lenártovú a p. Martina Petruška, riaditeľa magistrátu p. Pavla Lazúra.  
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p. Petrvalský, zástupca starostu MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: V ich MČ je už celé sídlisko 

potiahnuté žltými čiarami, ale ak občan nemá kde zaparkovať, je mu jedno, že sú tie 

čiary tam. Je neuveriteľné, kam občania a kde všade dokážu svoje auto zaparkovať, a to 

hlavne v noci. A je to paradox, že aj požiare sú väčšinou v noci, kedy sú všetci doma 

a aj tie zaparkované autá sú na husto. Myslí si, že ak nenájdu spoločne systémové 

riešenie na parkovanie, teda na vybudovanie veľkokapacitných, veľkoplošných 

parkovísk vo veľkých MČ, tak nebude možné dodržiavať zákon. Aj v čase výstavby 

obytných domoch na sídliskách sa v minulosti dodržiaval zákon, vymedzil sa taký počet 

parkovacích plôch, aký bol potrebný, ale do budúcna nikto nevedel, ako počet áut 

stúpne. Represia v ich MČ ani nie je fyzicky možná, lebo cez noc by sa muselo rozdať 

minimálne 2000 papúč. Ak občanovi nedajú konkrétne riešenie, nemôžu od neho 

žiadať, aby dodržiaval zákon, lebo nie vlastnou vinou sa dostal do celého nešťastného 

problému.  

 Riešenie. Bola podpísaná zmluva s firmou EEI ohľadne parkovania, preto by bolo dobré 

aby firma hľadala riešenia na sídliskách, či platené alebo nie, aby sa uľavilo 

v chýbajúcich parkovacích plochách. Ak bude dostatok parkovacích plôch, bude 

veľkokapacitné parkovisko, vtedy môže nastať zo strany orgánov represia na občana. 

 Neoznačené ulice, stavby. Jednoznačne to riešiť so Stavebným úradom, ktorý pri 

vydávaní rozhodnutia k začatiu rekonštrukcie stavby, žiadateľovi jasne zadá 

podmienku, aby bola stavba, počas prác viditeľne označená popisným, orientačným 

číslom a samozrejme aj ulicou. 

 Mreže na schodiskách. Každé bytové družstvo, spoločenstvo, má svojho požiarneho 

technika, ktorý sa má starať o objekt, preto by ich ako hasiči mali v tejto veci osloviť, 

aby sa také mreže nemontovali. Starostovia sa k tomu nemajú prečo vyjadrovať, lebo sa 

jedná o objekty, ktoré sú v súkromných rukách.  

 Kríky, stromy vysadené nadivoko. V tom vidí veľký problém, ľudia si ich veľmi chránia 

a nie je jednoduché vyrezať napr. strom v prídomovej záhradke, aj keď je vysadený 

načierno. Jednoznačne by to však mala riešiť Správa mestskej zelene.  

 Vypaľovanie porastov. V ich MČ časti je to dosť častý jav a väčšinou taký oheň 

zapaľujú deti. 

 

p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Všetko o čom hovoril, je z jedného dôvodu, nie je to ani jeho 

výmysel, ale všetko je o bezpečnosti občana. Situáciu na Sídl. Ťahanovce dôverne 

pozná, lebo je jej obyvateľom, ale ešte raz zdôraznil, že zo strany hasičov je priorita 

bezpečie občana. Uvedomuje si, že predmetná situácia sa nevyrieši ani za mesiac, ani za 

rok, ale ide z ich strany o iniciatívu, aby sa problematika začala riešiť v meste Košice, 

lebo z roka na rok sa situácia zhoršuje a áut pribúda. 

 Uviedol, že by bolo vhodné, aby obyvateľov upovedomovali, resp. upozorňovali na to, 

že na tom a tom mieste sa neparkuje, resp. že parkuje zle. Skôr ako represiu, by na 

občana vyvíjal výchovnú metódu. Samotní starostovia jednotlivých mestských častí 

situáciu najlepšie poznajú a majú ju zmapovanú. 

  

p. Jakubov, predseda RS: Hasičský zbor a ani štátna polícia nie sú inštitúciami, ktoré by nám 

mali priniesť riešenia. Sú to orgány, ktoré majú svoje povinnosti a vykonávajú štátnu 

službu. Je to skôr povinnosť samosprávy v spolupráci so štátnymi a inými inštitúciami. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Poopravil, že nestačí pri zaparkovaní autá nechať 

priestor 3 metre, lebo tie stačia pre špeciálnu techniku, t. j. napr. pre hasičov aby prešli, 

ale zákon jasne hovorí, že pri státi na verejných komunikáciách je potrebných 6 metrov, 
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t. j. 3 metre pre každý smer jazdy. Pri zastavení stačí 3 metre, ale pri státi to nestačí. 

Hovorí to preto, aby takto ľudí informovali. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Každá stavba, či rekonštrukcia je ukončená 

Kolaudačným rozhodnutím, tak vtedy je priestor na to, aby sa skontrolovalo, či je 

budova aj náležite označená.  

 Sú rôzne informačné tabule, ako škôlka, zóna, športoviská, atď. Ak by sa vymyslela 

univerzálna tabula s označením „krízová zóna“, „parkovanie“, „požiarny zásah“, atď., 

možno aj toto by bola informácia pre občan, keď bude vchádzať na svoje sídlisko, 

všímali by si to a prispelo sa k lepšiemu parkovaniu. Ale úplne sa stotožňuje, aby sa 

vodiči informovali prostredníctvom papierika, ktorý dostanú za stierač. Bolo by to aj 

najlacnejšie. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Potvrdil, že v jeho MČ na jednej komunikácií 

pomohli problém vyriešiť práve papieriky dané za stierače vozidiel. Druhá vec ale je, že 

parkovanie sa svojim spôsobom na komunikáciách zakázať nedá a 80 percent 

komunikácií v meste je majetkovo nevysporiadaných. Okrem toho ich šírky sú také, aké 

sú, a to nehovoriac o šírke chodníkoch. Legislatíva prijala zákon, že je možné parkovať 

na chodníkoch ak zostane 1,5 metra voľné. Skonštatoval, že pri nových lokalitách by 

Špeciálny stavebný úrad dodržiavať a dodržiavať by sa mali normy vyznačovania 

parkovacích miest. Problém parkovania služobných vozidiel. Uviedol, že v Japonsku ak 

si chce súkromná osoba zakúpiť motorové vozidlo, musí doniesť prehlásenie obecného 

úradu alebo mesta, že máte parkovacie miesto. Myslí si, že služobné vozidlá so 

značkami BL by nemali parkovať na sídliskách, ale vo firme, ktorá má mať svoje 

parkovisko. Mesto by v spolupráci so štátom malo riešiť parkovacie domy alebo garáže. 

Dodal, že ako starostovia môžu apelovať na ľudí, ale v súčinnosti s políciou, aby nie 

naraz, ale postupne prechádzala jednotlivé MČ a myslí si, že občas ten papierik za 

stieračom pomôže, napr. s informáciou „Neparkovať“. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Požiadal o odpoveď na jeho otázku náčelníka 

z Mestskej polície, že ak raz budú vodorovné čiary nakreslené, čo bude mať v rukách 

polícia, aby okrem komunikačných akcií s papierikom, vynútila to, čo je nakreslené 

a aby to bolo aj v realite dodržané. Opýtal sa zástupcu z policajného zboru p. Kolesára, 

či je to tak, že každé druhé auto v meste je firemné. Opýtal sa, či ide o údaj z ich 

databázy. 

 

p. Kolesár, zástupca KDI: Uviedol, áno, z evidencie majú takú znalosť.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Skonštatoval, že by bolo dobré, ak by mesto 

malo k dispozícii štatistiku minimálne z piatich rokov, ktorá by sa týkala nárastu áut, 

pretože by mohla významne pomôcť pri celej problematike parkovania, nakoľko by zo 

štatistiky mohli byť vyčítané trendy a vedeli by sa tak prichystať nielen na riešenie 

súčasnej situácie, ale aj na riešenie situácie na 10 a viac rokov dopredu. 

 

p. Palčik, náčelník MP: Čo sa týka možností mestskej polície, samozrejme spomínané 

vodorovné čiary, ak by boli nakreslené, v týchto prípadoch môžu priestupok zlého 

parkovania riešiť tak, že si predvolajú priestupcu alebo formou papuče. Tak, ako už 

bolo povedané, na Sídl. Ťahanovce aj keby sa čiary nakreslili, nevyriešia to, nakoľko 

ani nedisponujú toľkým množstvom papúč, ktoré by museli rozdať na vozidlá.  
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 Mestská polícia disponuje jedným odťahovým vozidlom, ktoré je v prevádzke 

v pracovných dňoch od 8.00 hod. do 20.00 hod., v sobotu do 13.00 hod. a v nedeľu 

neodťahujú. Ak by takými odťahovými vozidlami disponovali aj hasiči a štátna polícia, 

boli by v čase potreby k dispozícii 3 autá, ktoré by prispeli k rýchlejšiemu riešeniu 

havarijného stavu, že sa niečo stalo, na uvoľnenie komunikácii od zlé zaparkovaných 

áut, pre potreby zásahu napr. hasičov.  

 Dodal, že na miestach, kde je naznačené vodorovné značenie žltej farby, t.j. značenie 

„Zákazu zastavenia“, mestská polícia môže konať, t.j. odtiahnuť len na základe pokynu 

štátnej polície. Zákon tak hovorí. Operatívne by sa to dalo riešiť, ak by fungovali 24 

hodín.  

 Skonštatoval, že problematika v Košiciach, t.j. na jednotlivých sídliskách je známa aj 

hasičom a aj štátnej polícii, a ak to vedia, prečo nepovedia, že potrebujú také odťahové 

auto, ktoré v prípade havarijnej situácie využijú? 

 

p. Kolesár, zástupca KDI: Aby nevyznievali len tak, že riešenie problémovej situácie 

s parkovaním vedia zmierňovať iba represiou a postupovať iba v rámci zákona, opýtal 

si, či by nebolo možné napr. vymedzovať v určitých úsekoch pred blokmi priestor 

fyzicky kolíkmi, ktoré budú brániť tomu, aby motorové vozidlá tam zaparkovali. 

Hasičské autá by tak mohli využiť na zásah chodník a nemuseli by sa predierať cez 

zaparkované autá. Také fyzické vymedzenie priestoru teraz v poslednej dobe sa rieši cez 

správcov budov, aby sa fyzicky vymedzili vchody do blokov kolíkmi preto, aby 

záchranná služba mohla na nositkách prepraviť pacienta do sanitky.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Boli už predostreté všetky problémy 

a boli predostreté aj riešenia. Za posledný mesiac sa ako starostovia MČ stretávajú na 

magistráte za účelom doplňovania rôznych stratégii, či už pri stratégii rozvoja mesta pri 

eurofondoch a včera sa zúčastnil s niektorými starostami na doprave. Poznamenal, že na 

tie riešenia im prakticky chýbajú peniaze. Požiadal, aby sa pri príprave papierov sa 

doplnil, lebo mu to chýba, záväzný dátum, resp. odporúčanie, kedy čo sa bude 

realizovať, lebo napr. pri doprave riešiť „Statickú dopravu“ bez peňazí, podľa neho nie 

je šanca, aby to vyriešili, pokiaľ sa nebudú stavať veľkokapacitné parkoviská, odstavné 

plochy. Preto apeloval na vedenie mesta, aby už pri spracovaní štúdii boli dané záväzné 

termíny a hlavne, uviesť cesty, ako prísť ku peniazom za účelom vybudovania 

parkovísk, obchvatov, cyklotrás. Otázka na predstaviteľov mesta znie: „Ako chceme 

získať peniaze na tie štúdie?“ Poznamenal, že peniaze na štúdie sú, ale peniaze nie sú na 

realizáciu výsledkov štúdii.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Zarazila ho skutočnosť, že mesto Košice má až jedno 

odťahové vozidlo. Informáciu od kolegov má ale takú, že nie do 20. hod. sa odťahuje, 

ale len do 18.00 hod. Bolo by vhodné, aby mesto zakúpilo takýchto áut aspoň v počte 4 

kusy a zaškoliť k tejto práci ľudí.  

 Ku situácii parkovania v meste uviedol, že pokiaľ sa parkovanie nespoplatní v celom 

meste, nehovorí že rovnakou sumou, tak hoci kto, kto by postavil parkovací dom, či by 

to bola samospráva alebo mestská časť alebo developer, do dvoch rokov skrachuje, lebo 

okolo je parkovanie zadarmo. Tak to je aj s parkovacím domom pri Steel aréne.  

 

p. Palčik, náčelník MP: Uviedol, že v parkovacom dome pri Steel aréne parkuje sotva 30 áut 

a pokiaľ parkovacia politika v meste nebude jednotná a vodiči nebudú nútení tam 

parkovať, tak naďalej bude stratový.  
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 K požiadavke zriadiť viac odťahových služieb. Skonštatoval, že denne odťahujú 5 – 6 

áut a to nestačí na to, aby si na seba auto zarobilo. Pri prepočte im vyšlo, že to musí byť 

aspoň 10 áut za deň, čo nevychádza. Oni môžu odťahovať iba z rezidentských miest, pri 

bránení vjazdu do garáže na súkromnom pozemku. Z ostatných miest môžu len na 

podnet štátnej polície.  

 

p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Požiadal starostov, aby sa tejto problematike venovali, aby 

hľadali riešenie, lebo podľa jeho názoru nie je možné zaujať stanovisko, že sa to nedá. 

Dodal, že radi a s ochotou starostom pomôžu v tejto veci, aby ich starostovia oslovili 

a oni, ako hasiči, im z ich strany povedia, kde sú tie najrizikovejšie miesta, kde nie je 

možný prejazd. Aby sa tieto miesta vyriešili.   

 V závere požiadal vedenie mesta o vydanie napr. propagačného materiálu, resp. letáčiku 

s upozornením, ktorý by sa masovo rozdával za stierače áut alebo do schránok 

obyvateľov s upozornením na porušovanie predpisov. To by mohol byť prvý krok. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že problém s prejazdnosťou komunikácii pre hasičskú 

a záchrannú techniku nie je iba v Košiciach. Bojujú s ňou všetky väčšie mestá aj 

v Európe. Je potrebné si uvedomiť skutočnosť, že v čase, kedy boli projektované 

jednotlivé sídliská, sa podľa určitých technicko-hospodárskych ukazovateľov museli 

navrhnúť a projektovať počty parkovacích miest na dané počty bytov. Pri  výstavbe 

Terasy bol stanovený koeficient jedno parkovacie miesto na 3 bytové jednotky. Od 90-

tych rokov sa ľudia dostali do inej ekonomickej situácie, životná úroveň je vyššia a dnes  

jedna rodina má dve autá, ak nie viac. Po druhé. Rozvojom podnikania vzrástol aj 

problém s parkovaním služobných motorových vozidiel. Zo zákona neexistuje dnes 

možnosť vykázať z verejného parkovacieho miesta vozidlá s iným označením ako napr. 

„BL“, „SI“ alebo „SC“. Orgány, ktoré by to mohli urobiť vychádzajú iba z platnej 

legislatívy. Takáto diskriminácia nie je možná. Tak, ako to povedal p. riaditeľ 

z Hasičškého zboru a tiež aj p. Kolesár z Krajského dopravného inšpektorátu, že ich 

zaujíma zákon, lebo sú štátnymi orgánmi, ktoré musia legislatívu dodržiavať.  

 Bolo načrtnutých niekoľko problémov, niekoľko možností riešení. Súhlasí s p. 

starostom Andrejčákom, že niektoré kritické úseky sa dajú riešiť vyznačením žltých 

čiar. Bude to začiatok. Toto sa ale na Sídlisku Ťahanovce nedá realizovať. Je na 

samotných starostoch, mestskej polícii a samotnom meste, aby spoločne hľadali 

spôsoby riešenia. Súhlasí s návrhom p. Bodnára, že je treba začať osvetou. Na druhej 

strane, oni, ako starostovia a starostky, pri situácii akú majú, nepristúpia k drastickým 

opatreniam, pretože občan pri vyvíjajúcom tlaku o dodržiavaní legislatívy a parkovania 

na tých miestach, kde to je len vyhradené, tak na druhý deň bude na úrade 

s požiadavkou, aby obec zabezpečila parkovacie miesta. Svojim spôsobom má občan 

pravdu, pretože chce svoj komfort, štandard. Dodal, že určité regulatívy budú vedieť 

urobiť v budúcnosti, konkrétnejšie aj situácia na Sídl. Ťahanovce, ak pristúpia 

k rezidentskému parkovaniu a občania dostanú parkovacie preukazy na dané parkovacie 

miesta a ak sa zistí, že na určitú kategóriu bytov môže byť jedno až dve parkovacie 

miesto, tak ďalšie vozidlá budú môcť parkovať, ak sa vybudujú zberné parkoviská.  

 Parkovacie domy. Rôzny developery sa tomu venovali a aj na Sídl. Ťahanovce si urobili 

prieskum, ktorý dopadol tak, že z 3 tis. oslovených občanov odpovedalo „Áno“ iba 

niekoľko desiatok. Nemá význam postaviť parkovací dom, ktorý sa nebude využívať 

a investor, či by to bolo mesto alebo niekto iný, nepostaví dom, ktorý nebude v zisku. 

Parkovací dom má význam vtedy, ak začnú tvrdo postihovať všetkých, ktorí parkujú na 

nevyznačených parkovacích miestach a tak by ich dotlačili parkovať v parkovacom 

dome. Nie je to možné zrealizovať z večera do rána, ale určite by mali ako starostovia 
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hľadať spoločné riešenia, napr. prevziať metódy, ktoré niektorí starostovia robia a určite 

zatiahnuť do toho aj mesto Košice, lebo každý starosta má istú časť územia mesta, ale 

v konečnom dôsledku tu je mesto a bez jeho spolupráce si nevie predstaviť, ako by to 

realizovali.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Pekne bolo povedané predsedom RS, že občan 

príde a povie: „Samospráva zabezpečte mi parkovacie miesto.“ Má s tým neustále 

problém, aj napriek tomu, že na rokovaní mestského zastupiteľstva mu odpovedal p. 

starosta z Krásnej (p. Kažimír) a citoval mu zo zákona č. 369 ohľadne samosprávy 

a komunikácii, on sa pýta, či naozaj má byť samospráva tým investorom. Uviedol, že 

podľa jeho názoru samospráva má vytvoriť podmienky.  

 V prípade voličov, t.j. občanov uviedol, že život jeho voliča, ktorý by prišiel o život, mu 

je 100 krát cennejší, ako tisíc hlasov. Podotkol,  že na najbližšie stretnutie by mohol byť 

zaradený už aj bod, ktorý by hovoril o skúsenostiach so žltým parkovaním, čo sú 

výhody, nevýhody a napr. uvažovať o spustení Pilotného programu v niektorej z MČ 

s vyznačovaním žltých čiar.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zareagoval, že v minulosti, kedy bol námestníkom primátora, 

komunikoval s mnohými starostami a informácie dostával od nich. Samozrejme, že 

život občana, voliča je pre neho a aj všetkých najcennejší. 

 

p. Trnka, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: Opýtal sa, či téma parkovania je pre 

toto fórum, keďže po prvé parkovanie je v kompetencii mesta. Po druhé, mesto Košice 

už predložilo Koncepciu, ktorá bola schválená. Dodal, že preto by bolo vhodné, aby bol 

pri tejto diskusii prítomní konkrétny, t.j. kompetentný a zodpovedný z úrovne mesta 

a povedal postup ohľadne spoplatňovania, zníženia počtu áut, vybudovávania, resp. 

nevybudovávania a o prejazdnosti ciest. To, ako sa situácia rieši v MČ Staré Mesto, nie 

je riešenie. Sú dve cesty, a to, buď sa vybudujú parkovacieho miesta do potrebného 

počtu alebo sa bude regulovať počet áut. Otázka je, akým spôsobom. Dodal, že 

v Starom Meste je vyše 30 percent prenajatých bytov a svoje prechodné pobyty v istých 

krátkych časoch môžu prehlásiť a stanú sa obyvateľmi ich MČ. Taktiež aj firemné autá 

niektorí podnikatelia ich využívajú aj na súkromné účely. Rozdeľovať firemné autá sa 

dá pri firme, ktorá ich má viac, ale ak má podnikateľ iba jedno, tak to by tak nebral. 

Chcel tým povedať, že nie je jednoduché regulovať autá a už vôbec to nie je také 

jednoduché, ako to je predstavené v Koncepcii. V konečnom dôsledku je potrebné, aby 

sa parkovacie plochy vybudovali, čo sa môže zdať, že to nebude rentabilné. Preto aj 

okolie je treba spoplatniť, ale vždy tam bude rozdiel, ktorý musí niekto zaplatiť. To je 

podstatou problému, kto to zaplatí. Ak sa má debata uberať niekam, tak navrhuje, 

odkiaľ sa peniaze zoberú, či z operačného programu Doprava, v rámci rozpočtu mesta 

Košice, alebo vytvoriť fond, alebo písať projekty z nórskych fondov. Podľa jeho názoru 

je potrebné odpovedať na otázku, či to má riešiť firma EEI a ak nie, tak treba povedať, 

že kto doplatí rozdiel pri vybudovaní Parkovacích domoch, ktoré je potrebné 

vybudovať. Navrhol, aby sa naformulovali dve konkrétne otázky, kto doplatí rozdiel, 

skutočné reálne náklady, na vybudovanie parkovacích miest a tým, čo sa dá vybrať 

z parkovného, ak tam ľudia budú stáť. 

 

p. Kolesár, zástupca KDI: Opýtal sa, či firemné autá by nemali parkovať v mieste sídla firmy? 

 

p. Jakubov, predseda RS: Bolo to povedané tak, že živnostník má na svoje meno napísané 

auto, ktoré využíva na všetky svoje účely, t.j. firemné ale aj súkromné.  
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p. Bodnár, riaditeľ OR HaZZ: Vyjadril sa nie ako riaditeľ, ale ako občan Sídl. Ťahanovce 

a uviedol, že ak bude k dispozícii Parkovací dom tak za rozumný poplatok budú občania 

svoje vozidlá parkovať v ňom. Neporovnával by to s parkovacím domom pri Steel 

aréne, lebo je to parkovací dom nikoho a ničoho. V Čechách sa parkovacie domy 

automaticky stavajú pri výstavbe nových sídlisk. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Vyjadril súhlas s jeho názorom, pretože ak občan nemá inú 

možnosť parkovania, tak využije parkovanie v parkovacom dome. Pozná túto situáciu, 

ak sú služobne v inom meste, napr. v Bratislave, tak automaticky idú parkovať len do 

parkovacích domoch, pretože nechcú riskovať pokutu a musí poznamenať, že tie domy 

parkovacie sú plné. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Poznamenal, že ak by v Košiciach bola spoplatnená 

Žižkova ulica, tak parkovací dom pri Steel aréne by bol plný. A nevie porozumieť, že ak 

občan nevlastní garáž a býva v blízkosti parkovacieho domu, že to nevyužíva, lebo je to 

stále na mesiac lacnejšie, ako niektoré nájmy garáží.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Odznelo od p. starostu Halenára, aby RS prijala úlohu, aby do 

najbližšieho stretnutia si starostovia pripravili svoje názory o využívaní žltých čiar, atď. 

 Ako starosta MČ Košice – Západ uviedol, že zvažuje oslovenie občanov o možnosti 

rezidenčného parkovania v niektorých častiach v jeho MČ, ako napr. pri univerzitnej 

nemocnici. Taktiež sú miesta, kde nie je možné parkovacie miesta rozšíriť bez toho, aby 

došlo k zdevastovaniu zelene.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: hovoril mimo záznam. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach po A. 

berie na vedomie ústne odprezentovanú požiarnobezpečnostnú situáciu v meste Košice 

a po B. odporúča, aby starostovia jednotlivých mestských častí na najbližšie rokovanie 

Rady starostov pripravili  informáciu o možnostiach a skúsenostiach riešenia parkovania 

a prejazdnosti komunikácií vo svojej mestskej časti. 

 Dal o tom návrhu uznesenia hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Poďakoval sa hosťom za ich účasť na rokovaní Rady starostov v Košiciach  

- - - 

 

Bod č. 2 

Informácia o činnosti Rady seniorov mesta Košice  

 

Bod č. 3 

Informácia o činnosti Senior domu Košice 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní hostí, a to predsedu Rady seniorov mesta 

Košice Ing. Cyrila Ďurišina a jeho zástupkyňu Ing. Zitu Bubenkovú. Ďalej privítal 

riaditeľa Senior domu Košice Ing. Ladislava Vargu. 

 Dal slovo zástupcom z Rady seniorov. 
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p. Bubenková, členka Rady seniorov: Poslanie Rady seniorov a vznik Rady seniorov sa 

odohralo pred ôsmimi rokmi a združuje denné centrá domovov dôchodcov 

a spolupracuje s magistrátom. Činnosť Rady seniorov je orientovaná troma smermi. Po 

prvé snaha rozbehnúť kultúrno-spoločenský život, čo sa za posledné štyri roky za 

pomoci primátora Richarda Rašiho aj podarilo. Zatiaľ sa im nepodarilo zrealizovať 

snahu o vytvorenie celomestského denného centrá, aj keď v jednotlivých MČ sú tieto 

denné centrá. Veria, že sa im to v najbližšom období podarí a v Kulturparku sa takéto 

centrum do polroka otvorí. Najvážnejším bodom, ktorým sa chcú zaoberať spoločne aj 

s vedením mesta je rozšírenie pobytových zariadení pre seniorov. Predstava je taká, že 

by išlo o zariadenie, ktoré by pozostávalo zo štyroch častí. Jedna časť by bol penzión 

pre solventnejších seniorov, druhá časť dom dôchodcov pre menej solventných 

dôchodcov, tretia časť by bol „doliečovák“ pre seniorov, ktorí sú prepustení z nemocníc  

a nemá sa o nich kto starať, tak určitý čas by boli v tomto zariadení a bola by pre nich 

zabezpečená zdravotnícka starostlivosť. Štvrtá časť by bol Hospic.  

 

p. Ďurišin, predseda Rady seniorov: Uviedol, že každá MČ sa o dôchodcov stará a každá 

väčšia MČ má svoje denné centrum, ktoré vykonáva činnosť v spolupráci so svojim 

starostom. Niektoré veci sú však také, ktoré sa na úrovni denných centier realizovať 

nedali a preto vznikla Rada seniorov, ktorá zastrešuje 30 organizácii. Z toho je 15 

denných centier, 3 kresťanské kluby, 3 občianske združenia, 2 maďarské kluby 

dôchodcov a 7 iných združení. Predstavuje to približne 6500 členov. V Košiciach je 

zhruba 40 tis. dôchodcov. Snahou p. primátora pre toto volebné obdobie je, aby sa 

vybudoval moderný komplex pre seniorov so všetkými potrebnými službami 

a možnosťami aktívneho a plnohodnotného trávenia voľného času. Dá sa to urobiť len 

s pomocou eurofondov. Verí, že sa im podarí s pomocou p. primátora otvoriť priestory 

denného celomestského centra v Kulturparku, lebo ich snahou je tam usporiadávať 

Valentínske plesy, MDŽ, majálesy, čarodejnícke zábavy, Šport troch generácii, Mesiac 

úcty k starším, Ocenenia aktívnych seniorov, Zimné a letné olympiády seniorov. Dodal, 

že tieto akcie už robia 4 roky.  

 Toho roku chcú zrealizovať celomestskú akciu s názvom „Všetci tu spolu žijeme, 

spievame, tancujeme, športujeme, Košice 2015“. Hovoril o nej už aj s p. primátorom, 

ktorý mu doporučil, aby o tom informoval Radu starostov. Hlavným cieľom akcie je, 

aby každá mestská časť v 10 až 15 minútovom programe sa predstavila, ale nielen so 

svojimi deťmi a mládežou, dospelými a seniormi, ale aj s vlajkou a erbom. Termín 

akcie je naplánovaný na poslednú júnovú sobotu v priestoroch na Alejovej ulici, kde sa 

nachádza Areál športu. Uviedol, že okrem kultúrnej časti, chcú do programu 

zakomponovať aj šport, približne 5 športových disciplín, aktívne sa zapojiť do 

športovania aj v súvislosti, že Košice sa chcú uchádzať v roku 2016 o titul „Košice, 

mesto športu“. Záver podujatia by patril voľnej zábave, teda Juniálesu. Všetky aktivity 

na podujatí sa budú vyhodnocovať, budú sa udeľovať drobné ceny, na ktorých by sa 

okrem p. primátora mali podieľať aj starostovia jednotlivých MČ. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal predsedu Rady seniorov, aby elektronickou, resp. 

písomnou formou zaslal návrh podujatia spomínaného podujatia ako informáciu pre 

starostov.  

 

p. Ďurišin, predseda Rady seniorov: Jednotliví starostovia sa musia rozhodnúť, či prídu 

a zúčastnia sa spomínanej akcie a predstavia sa s kultúrnym programom a zašportuje si. 
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V prípade, že so zabezpečením športových disciplín by mali starostovia problém, je 

vhodné obrátiť sa na referát školstva MMK, konkrétne na p. Šuleka.  

 K občerstveniu podujatia uviedol, je to ich návrh, aby každý účastník, ktorý bude svoju 

MČ reprezentovať športom alebo kultúrnym vystúpením, starosta by prispel sumou dve 

eurá na osobu. Požiadal starostov, aby sa do konca marca 2015 vyjadrili. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa za prezentáciu a požiadal riaditeľa Senior domu, aby 

odprezentoval činnosť Senior domu. 

 

p. Varga, riaditeľ Senior domu Košice: Členom Rady starostov boli informácie o činnosti 

Senior domu Košice, nezisková organizácia, rozdané aj v písomnej forme, preto stručne 

odprezentoval informácie, že sú neziskovou organizáciou, ktorá funguje 14 rokov 

v meste. Zameriavajú sa hlavne na seniorsky vzdelávací inštitút a v tomto letnom 

semestri prebieha 10 jazykových krúžkov, 2 počítačové kurzy, majú vytvorenú veľmi 

silnú skupinu výtvarníkov, včítane čipkárok. Minulého roku sa im na prelome mesiacov 

október a november podarilo zorganizovať najväčšiu výstavu prác čipkárok v spolupráci 

s Kulturparkom. Aj v tomto roku podujatie už je naplánované od 20. októbra do 20. 

novembra 2015 v Kulturparku, kde sa budú prezentovať práce výtvarníkov a čipkárok.  

 Ďalšou akciou, ktorá už spadá so oblasti sociálnej, je služba „Domov je doma“, ktorú 

poskytujú od minulého roku už pokrytú zmluvne s Magistrátom mesta Košice a so 

zariadením na Garbiarskej ulici. Služby sa poskytujú pre seniorov z celého mesta. Je to 

tzv. núdzové volanie pre osamelo žijúcich starších ľudí alebo ľudí, ktorí majú zdravotné 

problémy a cez službu sa im poskytne servis, aký si vyberú. V súvislosti 

s prevádzkovými nákladmi, ktoré sú náročné a vysoké, ako aj samotná výuka seniorov, 

požiadal starostov o finančnú podporu. Uviedol, že v minulom roku sa zúčastnilo 

vzdelávania 432 dôchodcov a dnes už môže povedať, že v tento rok opäť vzrastá záujem 

seniorov o vzdelávanie. Konzultoval to aj s p. primátorom, ktorý túto myšlienku prijal 

a bude ju podporovať, aj ku vzťahu k starostom. Uviedol, že finančná podpora nie je pre 

Senior dom, ale pre seniorov a ich podporu, ktorí sa aktivít zúčastňujú a tým sa im 

symbolickou sumou prispieva na každý semester. Vie, že o tom rozhodujú jednotlivé 

miestne zastupiteľstvá, preto je ochotný sa ich zúčastniť a vysvetliť princíp fungovania 

Senior domu.  

 Dodal, že ich dlhodobým cieľom a víziou je, aby sa stali jednotným centrom pre 

seniorov mesta, v prípade aj medzinárodných kontaktov. Zdôvodnenie o finančnú 

pomoc je také, že sú nezisková organizácia, samostatný právny subjekt, ktorý nespadá 

pod žiadnu mestskú časť a ani pod mesto, ale usilujú sa o to. Výučba seniorov je 

zabezpečovaná prostredníctvom profesionálnych lektorov, ktorí ich ročne stoja skoro 4 

tis. eur. Krúžky sú samozrejme spoplatňované, ale sú to symbolické ceny, aby boli pre 

seniorov dostupné, a to od 20 do 35 eur, podľa časového rozsahu.  

  

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu k bodu č. 2 a k bodu č. 3. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Potvrdil slová p. Ďurišina, že na Všešportovom areáli sa 

akcie trojgeneračné už uskutočnili niekoľkokrát. V minulosti sa ich zúčastnili účastníci 

z MČ Sídl. Ťahanovce, Naj jazerom, Západ a osobne to považuje sa dobrý spôsob, ako 

pritiahnuť všetkých ku športovaniu. Podporuje túto akciu. 

 Ku dôchodcom všeobecne uviedol, a to je fakt, že generácia na Slovensku, ale aj 

v Európe starne a pribúda viac ľudí v dôchodkovom veku, preto aj kapacity pre nich sa 

musia prispôsobovať. 
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p. Trnka, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: V ich MČ pre seniorov týždenne 

pripravujú rôzne aktivity. Opýtal sa preto na zmysel, prečo by MČ mala finančne, 

konkrétne 10-imi eurami, platiť inej organizácii na aktivity, ktoré seniori z MČ Staré 

Mesto už vykonávajú.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Jeho MČ spolupracuje so Senior domom a poznamenal, 

že ostatné MČ sa nikdy nedopracujú v prípade seniorov na MČ Juh. Sú to 

neporovnateľné podmienky a je rád, že jeho MČ za 3-4 roky to dobieha a seniori sa 

zapájajú do aktivít, ktoré p. Varga a Senior dom realizuje.  

 

p. Varga, riaditeľ Senior domu Košice: Zareagoval na p. Trnku. V Košiciach je približne 40 

tis. seniorov. Rada seniorov cez kluby pri jednotlivých MČ a plus niekoľko organizácii, 

ktoré sú tam združené, eviduje zhruba 6 tis. seniorov. Je to na úrovni 10 možno 15 

percent. Opýtal sa preto, či ostatní seniori si nezaslúžia nejakú pomoc, príspevok? Je 

potrebné vnímať neziskovú organizáciu tak, že pomáha vytvárať podmienky pre 

seniorov v oblastiach, o ktoré majú záujem.  

 

p. Bubenková, členka Rady seniorov: Poznamenala, že ich poslaním je zmobilizovať čo 

najväčší počet dôchodcov, pretože hlavne mladí dôchodcovia sa nechcú zapájať medzi 

starších seniorov, a preto vytvárajú také aktivity, aby sa podchytili, angažovali 

a realizovali. Samotný odchod do dôchodku a uzavretie sa sám do seba, dostane 

dôchodcu do psychickej depresie a tomu chcú zabrániť. Preto hľadajú spôsoby, formy 

a motiváciu k ich zdravému životu.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu. Vek každému spravodlivo a rovnako pribúda a je 

fakt, že dôchodcov nielen na Slovensku pribúda. Predpokladá, že Rada seniorov 

zastrešuje všetky zložky, kluby, organizácie, ktoré sa nachádzajú v jednotlivých 

mestských častiach. Pre starostov nie je táto činnosť neznáma, každý starosta sa na nej 

podieľa a bude na samotných starostoch, ako sa budú vedieť zapojiť aj do 

celomestských aktivít, či už prostredníctvom Rady seniorov alebo aj Senior domu. 

 Poďakoval sa zástupcom z Rady seniorov a Senior domu za ich prezentáciu o ich 

činnostiach, za ich vyčerpávajúce informácie.  

 Predniesol návrh na uznesenie k bodu č. 2: „Rada starostov berie na vedomie 

informáciu o činnosti Rady seniorov mesta Košice.“ 

 

Hlasovanie č. 2:  za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Predniesol návrh na uznesenie k bodu č. 3: „Rada starostov v Košiciach berie na 

vedomie informáciu o činnosti Senior domu Košice, n. o.“ 

 

Hlasovanie č. 3:  za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 4 

Rôzne 

 

Nelegálne osady v meste Košice 
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p. Jakubov, predseda RS: Dal slovo p. Kažimírovi. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Nelegálne osady a výstavba chatrčí je problém, 

ktorý je dlhodobo známy. Uviedol len zásadné veci. To, že v Košiciach sa nachádzajú 

nelegálne osady, ako Demeter, Mašličkovo, Vyšný dvor v Krásnej vedia. Dňa 19. 

februára so starostkou z MČ Nad jazerom vytvorili prieskum, analýzu, čo sa 

v lokalitách (v osadách) za OC Tesco na sídl. Jazero, v Krásnej na Galaktickej, zmenilo. 

Nemá informácie o tom, ale opýtal sa aj prítomných starostov, ktorí aj v minulom 

období boli starostami, či chystá mesto nejaké kroky, alebo či už prijalo opatrenia. Vie, 

že koncepcií je niekoľko na riešenie problému. Podotkol, že nie je ten, ktorý čaká, že 

mesto vyrieši za neho, ako za starostu, jeho problémy, ale ponúka svoj pohľad a návrh 

na riešenie. Jeho názor je taký, aby sa vytvorila pracovná skupina, ktorú budú tvoriť 

starostovia, ktorých sa problém s nelegálnymi osadami priamo týka, za účasti zástupcov 

magistrátu, mestskej polície, civilnej ochrany a úradu práce. Úlohou pracovnej skupiny 

za prvé bude zmapovať všetky nelegálne chatrče, kde sa nachádzajú. Druhá úloha, 

navrhnúť opatrenia. Tretia, zrealizovať opatrenia. Jeho návrh, resp. pohľad, o aké 

opatrenia by sa malo jednať sú také, aby sa určite zamedzilo vzniku nových chatrčí 

a nelegálnych osád, zabrániť už rozširovaniu existujúcich nelegálnych chatrčí a osád 

a vytvoriť monitorovací systém, ktorý bude monitorovať stav chatrčí existujúcich, resp. 

nových. Pri spôsobe riešenia odstránenia nelegálnych chatrčí a osád, akým spôsobom to 

zrealizovať a čo urobiť s ľuďmi, ktorí v nich bývajú a čo s deťmi, mali by vážnejšie 

rozmýšľať o výraznejšej podpore útulkov pre bezdomovcov a aktívne ich zapojeniť do 

pracovných príležitostí. Takým vzorom je pán Gombita a toto je cesta, ktorá predstavuje 

systém bývania, systém zapájania, systém výhod s týmito ľuďmi a zapájanie ich do 

poľnohospodárskych alebo farmárskych prác, tak, aby vždy to bývanie a aj nájom bol 

zaslúžený. Ďalej je potrebné docieľovať nemilosrdné potieranie výstavbu chatrčí, keď 

sa niekde v meste objavia. A tak, ako je to aj s parkovaním, tak im musia ponúknuť 

nejakú alternatívu, kto im poskytne pomocnú ruku. 

 Druhý prípad je na MČ Juhu, nevie, akým systémom sa vyvíja Jarmočná, Arcidiecézna 

charita, ktorá taktiež má prepracovaný systém práce s bezdomovcami, ale na ľudí 

s nelegálnych chatrčí, osád, tak pre nich ubytovanie preklopiť nielen do rozdávania 

polievok, ale zapojiť ich do pracovného procesu. Ľudia z chatrčí sú svojim spôsobom 

bezdomovcami. Osobne si myslí, že farmársky systém, ktorý prezentuje pán Gombita je 

veľmi dobrý, a dobrou homoformou, pretože väčšina ľudí z nelegálnych chatrčí nemá 

ani základné vzdelanie. 

Tretím systémom a posledným opatrením má byť samozrejme likvidácia nelegálnych 

chatrčí a osád. Samozrejme po právnej analýze, lebo sa nachádzajú na mestských 

pozemkoch, pozemkoch MČ a súkromných pozemkoch. Uviedol, že ak nelegálne 

chatrče budú nemilosrdne likvidovať už v zárodkoch a ponúknu im riešenie, zabránia 

tak prisťahovaniu nových Rómov napr. z Veľkej Idy, Medzeva do mesta. Prichádzajú 

preto, lebo mesto im poskytuje lepšie podmienky pre žobranie a iné aktivity. Do 

okolitého, externého prostredia dávať najavo, že buď sa v meste budú prispôsobovať, 

alebo nebudú mať nárok v ňom byť. Určite je proti forme výstavby sociálnych bytov, 

aké boli na Golianovej, a ktoré sú na Demetri. Už pojem „sociálne byty“ znie zle už aj 

pre obyvateľov, ktorí si musia tvrdou prácou zaslúžiť kúpiť, resp. prenajať byt. 

Nájomné byty, tie áno, mesto ich môže občanovi poskytnúť, v rámci pravidiel.  

V závere svojho návrhu dodal, že pokiaľ ide o obyvateľov mesta, nemôžu ich nechať 

vonku, musia to riešiť formou, ktorú odprezentoval a musia sa k tomu problému 

postaviť čelom. 
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p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Poďakoval sa starostovi Kažimírovi za 

otvorenie tejto témy, lebo aj jeho MČ sa to dôverne týka. Ako vedia, u nich sa nachádza 

krízové centrum, v ktorom je 111 ľudí a popri tom v lese pri Košickej Novej Vsi, sa 

rozšírila nelegálna osada. Nelegálne osady alebo chatrče, vo väčšine prípadov ide 

o Rómov alebo o sociálne slabšie vrstvy. K riešeniu, ktoré navrhuje p. Kažimír uviedol, 

že osobne v tom vidí veľký problém, ktorý sa musí riešiť na úrovni štátnej správy. Ide o 

samotné odvody, lebo ak sa takýto ľudia, ktorí si roky neodvádzali zdravotné poistenia, 

dostanú do pracovného pomeru, hocijakej formy, automaticky nastúpi inštitút exekúcie. 

Druhá vec, to sú Rómovia, ktorí geneticky klamú, vedome. Otázka vystáva ohľadne 

registrácie týchto obyvateľov, kde budú bývať. Aj keď sa prihlási rodina s piatimi deťmi 

na trvalý pobyt, teoreticky sa zvýši príjem obce, ale tie peniaze si automaticky 

z rozpočtu zoberú späť, lebo požiadajú o príspevok na ošatenie, jedlo. atď. Pritom im to 

Arcidiecéza ponúka. Dodal, že zneužívajú systém Arcidiecéznych charít. Má o tom 

osobnú skúsenosť, s Rómskou rodinou, ktorá tam žije v zoskupení starí rodičia, rodičia 

a deti a nemajú záujem sa začleniť späť do spoločnosti, lebo sú si vedomí toho, že sú 

v sociálnej sieti a štát alebo mesto sa o nich postará. Poznamenal, že je to téma na 

širokú diskusiu a hlavne bez rýchleho riešenia.  

  

p. Trnka, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: Súhlasí s tým, že problém je potrebné 

riešiť a vytvoriť pracovnú skupinu. Poznamenal, aby sa vyvarovali tomu, že nejaké 

etnikum to má geneticky dané, t.j. klamanie, krádeže. Ak sa chcú v tomto probléme 

posunúť ďalej, nemôžu debatu viesť v duchu, že Rómovia to majú geneticky dané. Toto 

súvisí s chudobou. Aj v iných mestách takýto problém majú, napr. v Rio de Janeiro. 

Navrhol, aby do pracovnej skupiny, ktorá sa má zriadiť, boli začlenení aj zástupcovia 

z etnika, z Luníka IX, pretože už okrem spomínaných vecí a problémov, sú aj také, 

o ktorých nevedia a nevidia. Nie je možné ľudí hodiť do jedného vreca, ale zaradiť ich 

do rôznych skupín a pre každú skupinu prispôsobiť plánovaný program na mieru 

a pristupovať k nim individuálne.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ospravedlnil sa, že hodil všetkých 

Rómov do jedného vreca, ale narážal na fakt, že absolvoval stretnutie v krízovom 

centre, a ponúkal im prácu. Čo však chcel povedať a reagovať na slová p. Trnku, tak on 

na Luníku IX žil v čase, keď mal 6 až 9 rokov. Dovolí si preto tvrdiť, že danú 

problematiku pozná a jeho otec, v tom čase, riešil problémy aktívne. Poznamenal, že 

ako prví starosta MČ Košická Nová Ves navštívil krízové centrum za účelom a 

s ponukou spolupráce, a nie za účelom, že krízové centrum tam nechcú. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Vyrastal vo svojej MČ a veľmi dobre pozná „rómsky 

problém“. Či chceme alebo nie, ale problémy Rómov sa stávajú aj našimi. V tomto 

okamihu, a v tomto bode ho nevyriešia. Bol by však rád, keby starostovia, ktorí majú 

skúsenosti s riešením problémov rómskeho ale aj iného charakteru, k danej téme, aby sa 

stretli a navzájom si ich prezentovali, vymenili, poradili. Venovali by viac času tejto 

problematike a pomohli by si vyriešiť veci vo svojich MČ.  

 

p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: Súhlasí s názorom, že je dobré vytvoriť pracovnú 

skupinu, ktorej by bol členom aj zástupca samosprávy. Žije na Luníku IX 34 rokov 

a dobre pozná situáciu. Je faktom, že niektoré rodiny majú medzi sebou roky trvajúce 

konflikty a v minulosti, kedy sa na Luník IX Rómske rodiny sťahovali a prideľovali sa 
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im byty, nikto sa nepýtal, napr. starostu, ktorí ich poznal a stalo sa to, a stáva sa to aj 

teraz, že im pridelili byty v jednom vchode. Existujú tam aj úžerníci, to vie každý. 

Ťažko je proti nim bojovať. Boja sa proti nim svedčiť. Hovoril o tom aj s riaditeľom 

Okresného policajného zboru, ale je ťažko to dokázať, ak sa boja a nechcú svedčiť. 

Z toho sú veľké problémy a bolo by do budúcna dobré, pri prideľovaní bytov, pýtať sa 

aj samotného starostu, ktorý ich pozná, aby také rodiny nebývali vedľa seba.   

 Mašličkovo, nelegálna osada vznikla za posledné štyri roky. Rómovia neplatili za 

nájomné, čo súvisí aj s ich chudobou, lebo nemajú prácu. Je potrebné nájsť spôsob 

riešenia, ale aj to, ako ich v spolupráci s Bytovým podnikom a mestom Košice dostať 

do stavu, aby mohli dostať príspevok na bývanie.  

 Uviedol, že na Luníku IX okrem bytových domov, ktoré sa budú búrať, Bytový podnik 

chce v ďalších zamedziť prístup obyvateľom, t.j. odrezať vchody. Ale žije v nich  ešte  

300 Rómov s približne 80 deťmi. Opýtal sa, kde pôjdu. V minulosti bol starosta, ktorý 

nekomunikoval s nimi a nevedel sa o nich postarať. On, ako súčasný starosta 

deklaroval, že sa o nich postará a dohodol sa s nimi, že sa mu budú každý mesiac hlásiť 

a presviedčať ich, aby za svoje byty platili. Opýtal sa, čo má robiť dnes, keď sa 

v bytových domoch zamedzí prístup, budú deložovaní, tak určite pôjdu do Mašličkova. 

A to nechcú, nechcú aby sa osada rozširovala, lebo do budúcna ju chcú zlikvidovať 

a Rómom poskytnúť prístrešok, možno kontajnerové byty a ich integrovať.  

 Uviedol, že aj keď sa budú v Košiciach likvidovať nelegálne osady, tak nie spôsobom 

takým, že sa presťahujú na Luník IX tak, ako tomu bolo v minulosti za bývalého 

vedenia mesta. To len celý problém zväčšilo. Súhlasí s návrhom p. Kažimíra, aby sa 

daný problém riešil ako s bezdomovcami, nájsť im ubytovanie a podobne. 

 

p. Balogová, starostka MČ Košice – Džungľa: Obrátila sa na p. Kažimíra, aby nekombinoval 

a nemiešal pojmy bezdomovci s Rómskymi rodinami. Je to potrebné rozdeliť, lebo 

bezdomovec je človek, ktorý sa na ulicu dostal nejakým spôsobom a Rómovia chcú žiť 

v komunitách. Nie sú typickými bezdomovcami. Sú tam, lebo tak chcú žiť a ináč žiť 

nevedia. V jej MČ začali riešiť problém terénnou sociálnou a komunitnou prácou. 

Monitorujú aj okolie a ak pribudne nový príbytok, hneď je zbúraný. To je tiež cesta.  

 Druhá vec, kde sa majú ubytovávať spomínaní problémoví ľudia? Bolo povedané, že 

sociálne byty, nie.  Ale Luník IX sa búra, čierne osady vznikajú. Detské domovy sú 

preplnené. Je to veľký problém Slovenska, ale už aj Európy.  

 Ku pracovnej skupine uviedla, aby boli prizvaní aj odborníci, ako je napr. p. Jeleň, 

odborník a poradca pre komunitné centrá v Košiciach. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Požiadal, aby p. Kažimír povedal návrh na uznesenie. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: „Rada starostov v Košiciach žiada primátora mesta 

Košice o vytvorenie pracovnej skupiny zloženú zo starostov dotknutých MČ, na ktorých 

územiach sa nachádzajú nelegálne osady s nelegálnymi chatrčami za účasti ďalších 

odborníkov, ktorí vedia a pomôžu túto problematiku riešiť, a po druhé: táto skupina by 

mala navrhnúť Rade starostov opatrenia, ktoré by mali riešiť daný stav.“ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal, či chcú to dať ako špecializovanú skupinu alebo „ad hoc“ 

komisiu.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Hovoril mimo záznam. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že to bude pojem „skupina“. 
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p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Hovoril mimo záznam. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Zo zákona, nelegálne chatrče, osady, sú obydlia, príbytky, aj keď sú 

zhotovené z hoci čoho. Neexistuje právna norma, ako legálne odstrániť nelegálne osady. 

Musia nájsť spôsob a tlačiť, aby sa zmenila aj legislatíva.  

 Dal hlasovať o navrhovanom znení uznesenia, ktorý predniesol p. starosta Kažimír. 

 

Hlasovanie č. 4:  za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Pokračoval v bode Rôzne a vyzval starostov, aby predniesli svoje veci. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Hovoril mimo záznam. 

 

p. Jakubov, predseda RS: O tom, či v minulosti bola komunikácia medzi starostami nevie, ale 

počas jeho pôsobenia predsedu RS, od prvého stretnutia komunikoval s niektorými 

starostami, keď plánoval ďalšie stretnutie RS. Predbežne je kvôli rokovaniu mestského 

zastupiteľstva stretnutie RS naplánované na 14. apríla. Požiadal starostov, aby 

kedykoľvek na jeho emailovú adresu jan.jakubov@kosicezapad.sk zasielali návrhy, čo 

odporúčajú zaradiť na najbližšie rokovanie. Opýtal sa, či takáto forma vyhovuje.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Mal na mysli, že z operatívy niečo vyskočí 

a zbytočne venuje svoje úsilie veciam, ktoré už v minulosti niektorí z kolegov riešili 

a majú riešenie, tzn. sú rôzne technológie, ktoré vedia zabezpečiť, že sa dá pozrieť aj do 

histórie. Návrh do budúcna, či by nebol záujem o takú komunikáciu, ale nebráni sa ani 

komunikácii „singl“.  

 Už niekoľkokrát spomínal tému daň za psa a poznajú aj jeho názor. Aj samotní seniori 

dnes hovorili, aby sa na nich pozeralo ako na skupinu ľudí, ktorá niečo znamená. Myslí 

si, že aj deti niečo znamenajú a nechce hovoriť o tom, že ktorá skupina je dôležitejšia. 

Dúfa, že na ďalšie stretnutie RS by mohla byť úvodná informácia o tom, aké sú 

skúsenosti s daňou za psa, aké sú príjmy z ekonomického hľadiska, aké sú dopady 

a praktické skúsenosti zavedenia tohto inštitútu na čistotu mesta a na zdravie občanov 

v tomto meste. Jeho skúsenosť je taká, že ľudia používajú platenie dane za psa ako 

výhovorku, že nechávajú trus psa tam, kde to ich pes urobil. Pre informáciu uviedol, že 

v jeho MČ medzi dvoma blokmi, ktoré sú od seba vzdialené 50 metrov a nachádza sa 

medzi nimi zeleň, po zimnej sezóne vyzbierali 9 a ½ vedra psieho trusu. Apeloval preto, 

či je možné takýto bod na rokovanie RS zaradiť a začať sa o tom veľmi vážne 

rozprávať. 

 Blšák. Momentálne tam nastal stav, ktorý pohoršuje občanov mesta. Opýtal sa predsedu 

RS, či z jeho strany je možné oboznámiť o tom p. primátora, aby sa urýchlene v tejto 

veci niečo robilo? 

 

p. Jakubov, predseda RS: Vie to robiť tak, ako každý iný starosta, ale problém čistoty na 

Blšáku už bol spomínaný aj v médiách a pokiaľ vie, mesto už nejaké opatrenia 

prijímalo. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Jeho úrad má dve negatívne skúsenosti 

s fungovaním s mestom. Prvá, že mesto predalo pozemok firme, ktorá má s MČ 

nájomnú zmluvu bez vedomia MČ. Mestská časť sa o novom stave dozvedá z výpisu 
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z katastra a so Žiadosti nájomcu ukončiť nájomnú zmluvu, pričom v nájomnej zmluve 

sú isté záväzky, ku ktorým sa nájomca zaviazal. Druhá vec, pozemok do 200 metrov 

štvorcových, jeho úradníci mu to povedali, že taký pozemok, pozemok do 200 metrov 

štvorcových, má predávať podľa Štatútu mesta Košice, mestská časť. Tento pozemok 

ale predalo mesto.  

 Ďalšia vec, možno to spolu súvisí, ale mesto povoľuje alebo pokračuje v Stavebnom 

konaní na zámery, ktoré MČ uznesením miestneho zastupiteľstva odmietla. Dostávajú 

sa k stavu, kedy MČ si niečo nepraje, ale napriek tomu mesto povie „áno, bude to tam“. 

Súvisí to so štatútom a s inými dokumentmi v meste, aby sa pokúsili z nich 

vybalancovať, lebo ak mesto má neustále v rukách všetko a vie prelomiť uznesenie 

miestneho zastupiteľstva, tak ako starostovia, majú dbať na to, aby aj oni mali niečo 

v rukách, pretože stav je neprijateľný a nechcú sa dostávať do situácie, kedy činnosť, 

ktorú si neprajú alebo aktivity sa diali. Nespokojnosť ľudí je značná. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Bez vedomia mestskej časti by nemalo ísť nič, preto ho vyzval, aby 

bol konkrétnejší. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ide mu o to, či dve spomínané veci spolu súvisia 

a či môžu začať debatu na tému vzťahu mesta a mestských častí pri stavebných 

činnostiach a podnikateľských aktivitách. Hovoril v zmysle, že je tu štatút a že ak by sa 

im podarilo niečím vybalancovať stav v štatúte a ak sa to nebude dať, bude mu to ľúto, 

ale bude si vedomý, že má čisté svedomie, a na miesto toho, aby povedal, že taký je 

zákon, predniesol tému na Rade starostov a rád si vypočuje názory starostov na danú 

tému.  

 

p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Čistenie priestorov na Blšáku. Uviedol, že ho veľmi 

mrzí skutočnosť, že čistenie je platené z obecných peňazí a vytvárajú sa divoké skládky 

v mestských častiach. Starostov informoval, že štyri veľké nákladné autá vysypali svoj 

obsah nadobudnutý z Blšáku pri Poľove. Na základe tejto nepríjemnej skúsenosti sa 

zamyslel nad systémom riešenia likvidácie odpadu. Za jeden odpad sa platí 2 krát. Bol 

by rád, keby firma, ktorá je zodpovedná za likvidáciu odpadu na Blšáku, skládku 

v Poľove do konca tohto týždňa, bez riešenia sankcií, upratala po sebe. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ak sa niečo také udeje, je potrebné to okamžite nafotiť, hlavne 

ŠPZ-ku auta. Má tiež osobnú skúsenosť, nebol ešte starostom MČ Západ, ale 

postupoval takto v asanačnom pásme, kedy nachytal auto, ktoré opakovane vyvážalo 

odpad. Postúpil do ďalej polícii. Je ťažké bez dôkazu preukázať vinu. Radí takú situáciu 

riešiť hneď, fotiť, reagovať, lebo kde niet žalobcu, niet sudcu. 

 

p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Niektoré skutočnosti sú im známe, ale nie je fotka, 

resp. nikto to nezachytil. Vedia toľko, že sa jedná o autá, ktoré robia na koľajovom 

zvršku električkových tratí, vedia aj ŠPZ-ky áut, ktoré sú trebišovské a disponuje 

neoverenou informáciou, že za jednu fúru bolo vyplatených 350 eur. Takže niekto si po 

odrátaní napr. 100 eur na fúru, nechal 1300 eur vo vrecku a Poľov má možno 15 ton 

vešiakov a iných vecí. Dodal, že zo strany MČ to bolo riešené hneď, informovaná je 

Mestská polícia. Odpad je totožný s odpadom na Blšáku. Ľudia, ktorí autá videli a ich 

opísali, na Blšáku našli, ale vôbec nepatria firme W.A.R.D.E.N, ktorá je zodpovedná za 

likvidáciu odpadu. Ide to cez iné firmy.  
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p. Trnka, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: O dani za psa, o ktorej hovoril p. 

starostu Halenár, požiadal o doplnenie, aby starostom bola známa informácia, čo sa 

zlepšilo odkedy daň za psa prešla na mesto. V jeho MČ majú negatívnu skúsenosť 

a viac problémov. Požaduje, aby bola im známa aj analýza, vypracovaná z úrovne mesta 

a či informácia, ktorá odznela na rokovaní mestského zastupiteľstva, že za daň za psa sa 

vyzbiera sume 200 tis. eur a spätne sa z nej dáva 30 tis. eur. Rád by vedel, kam idú 

vyzbierané peniaze a či by sa nemohli investovať inam.  

 K predaju a prenájmu pozemkov mestom uviedol, že aj v jeho MČ majú aktuálny 

problém. Bola im doručená Žiadosť o prenájom pozemku, ktorý MČ spravuje. Dobrým 

zvykom bolo, že najprv sa počkalo na vyjadrenie MČ. V tomto prípade, investor videl, 

že na miestnom zastupiteľstve to neprejde, urýchlene dal žiadosť na mesto a bolo jeho 

žiadosti vyhovené. Správne mal byť najprv pozemok vyňatý zo správy. Preto je za, aby 

sa tejto téme venovali na najbližšom rokovaní RS a  ujasnili si, ako to je, aby sa 

predchádzalo treniciam, sporom, aj medzi investorom, ale aj medzi mestom a MČ.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Ku téme daň za psa uviedol, že niekoľkokrát ju už 

otvoril. 200 tis. výber a 30 tis. výdaj. Dodal, že do najbližšej Rady starostov pripraví 

uznesenie. Rok a pol je prísľub p. primátora, že 50 percent z vyzbieraných finančných 

prostriedkov z dane za psa sa poskytne späť MČ. Skončilo to, lebo sa ako starostovia 

nedohodli na prerozdelení alebo na ich použití. Žiaľ, neuskutočnilo sa to ani v tomto 

roku, ale môže sa tak ešte stať buď pri zmene rozpočtu v druhej polovici tohto roka, 

alebo v novom rozpočte budúceho roka.  

  

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Nie veľmi ho teší kolegov návrh, aby sa daň za 

psa zachovala. Uviedol, že nejedná sa tu len o príjem mesta, ale jedná sa o to, že 

v tomto meste je špina, ktorú tvoria zvieratá. A ak by neexistovala daň za psa, ale 

existovala by v rozpočte istá suma, o ktorej hovoril p. Gaj a, ktorá by mala ísť MČ na 

to, aby sa pokrylo niečo, je za to. Všetky peniaze, ktoré prechádzajú na MČ na pokrytie 

konkrétnej činnosti, majú byť predmetom vyhodnocovania. Momentálne sa to nedeje. 

Mali by to zaviesť, mesto by po určitom čase malo vyžiadať vyhodnotenie, čo sa 

s peniazmi stalo. Osobne je za zrušenie dane za psa, ale ak poznatky, čísla, ktoré im 

budú dané a povedia za zachovanie dane a bude späť posunutá na MČ, hlasovaním  RS 

rozhodne. 

 Osobne si nemyslí, že ku zákonom je potrebné sa stavať, ako ku autorite, lebo zákon je 

autoritou dovtedy, pokiaľ sa nerozhodnú, že zákon nie je dobrý a je potrebné ho 

modifikovať. Chcel tým povedať, že riešiť alebo postaviť sa ku istému problému tým, 

že toto hovorí zákon, tak jeho odpoveď je, aby taký zákon sa zmenil. Mestské 

zastupiteľstvo má poslancov aj z Národnej rady a mohlo by fungovať také prepojenie.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil bod. 

 Skonštatoval, že boli otvorené otázky, ktoré mnohé z nich pália. Poznačil si návrhy, 

pripomienky starostov, ktoré odzneli a okrem bodov, ktoré budú predmetom rokovania 

mestského zastupiteľstva v apríli, sa ku niektorým bodom vrátia.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 2. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu. Predpokladaným 

termínom najbližšieho rokovania Rady starostov v Košiciach bude 14. apríl 2015. 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 
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